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Centrala pensionärsrådet 

 

Datum 2023-12-05 

Tid Förmöte 09.00-10.00, möte 10.00-12.00 

Plats Kommunstyrelsens stora sessionssal plan 3,5 

Deltagare Ylva Lengberg  Kommunstyrelsen, ordförande 
 Niklas Arvidsson Kommunstyrelsen, ledamot 
 Birgitta Snygg  SPF, ledamot 
 Dennis Åkesson SKPF, ledamot 
 Gull-Britt Byhlin RPG, ledamot 
 Lotta Löfgren-Hjelm FAS, ledamot 
 Ninni Dyberg  PRO, ledamot 
 Mikael Barsk  Tekniska förvaltningen, gäst 
 Maria Hallman  Stadsledningskansliet, administratör 
 
  
 

§ 13 Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns. 

§ 14 Val av protokolljusterare 

Till protokolljusterare utses Ninni Dyberg. 

§ 15 Föregående mötesprotokoll 

Protokollet godkänns och läggs till handlingarna. 

§ 16 Snöröjning och halkbekämpning 

Mikael Barsk från Tekniska förvaltningen är inbjuden som gäst och är ansvarig 

tjänsteperson för bl.a. snöröjning och halkbekämpning. 

Tekniska förvaltningen har hand om snöröjningen på cykelbanor och gator.  

1994 togs ett politiskt beslut om att alla fastighetsägare ska sköta snöröjning och 

halkbekämpning på gångutrymmet utanför sina fastigheter.  

Med gångutrymme menas trottoar eller 1 meter utanför fastigheten. Tekniska 

ansvarar för trottoarkanten och gatan. 
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Tekniska förvaltningen röjer snö för biltrafiken, ej för gående personer. Ungefär 

5 % av trottoarer sköter Tekniska förvaltningen, resten är fastighetsägare. 

Vid 3 cm nysnö plogas prioriterade gång- och cykelbanor (som ingår i de sju 

stadsstråken).Vid 6 cm nysnö plogas huvudgator och prioriterade gator 

(busstrafik och stora leder) samt vid 10 cm plogas kvartersgator (bostadsgator 

och mindre gator). 

Det finns inte resurser att snöröja allt samtidigt, därför sker det en prioritering. 

Utvalda gång- och cykelvägar röjs först, sedan röjs infartsleder, bussgator, övriga 

huvudleder, p-platser och torgytor. Efter det röjs bostadsgator. Busshållplatser, 

övergångsställen och trappor röjs under dagtid. 

Entreprenörerna, som är driftsansvariga för snöröjningen, hör av sig till Tekniska 

för att komma överens om man ser ett behov av extra 

snöröjning/halkbekämpning. 

Halkbekämpning sker med stenflis på gång- och cykelbanor och saltlake används 

på körbanor. 

År 2020 skickades broschyren ”Så tar du ditt fastighetsägaransvar – årstid för 

årstid” till alla fastighetsägare/hushåll för att alla skulle veta om sitt ansvar. 

Troligtvis kommer det bli ett nytt utskick år 2026, då ny upphandling kommer 

att ske. Broschyren kommer att delas ut till alla pensionärsföreningar och finns 

att hämta på webben: 

https://www.boras.se/bobyggaochtrafik/dinbostadochnarmiljo/fastighetsagara

nsvar. 

Rådet har en fråga om ogräsbekämpning på trottoarer. Det är fastighetsägarens 

ansvar att ta ogräset försvinner på trottoaren utanför sin fastighet. Det gäller även 

för att forsla bort sand, grus och stenflis som används som halkbekämpning 

vintertid och som ligger kvar under tidig vår. 

 

§ 17 Svar från Västtrafik på inkommen fråga till mötet i 

september: ”Västtrafiks linjer. Hur ser det ut nu?” 

Inga större nyheter. Västtrafik pratar om hur de kan göra det tydligare var de 

olika linjerna går runt Södra Torget och i vilken riktning man ska gå för att byta. 

Västtrafik kommer att sätta upp en samlingsskylt med realtidsinformation på 

Södra torget så att man åtminstone kan få överblick över vilka linjer som avgår 

där och när.  

Nobina har blivit inbjudna till Borås Stad. Centrala pensionärsrådet önskar en 

träff med dem samt ytterligare ett önskemål är att fackrepresentanter kommer att 

delta i träffen. 

Västtrafik anser att det inte är rimligt att tillgänglighetsanpassa Åsbogatan för den 

tiden fram till att linje 1 kan läggas om till Södra Torget igen. De som vill byta till 

linje 1 på en tillgänglighetsanpassad hållplats föreslås göra det vid Bäckängsskolan 

till exempel. 

https://www.boras.se/bobyggaochtrafik/dinbostadochnarmiljo/fastighetsagaransvar
https://www.boras.se/bobyggaochtrafik/dinbostadochnarmiljo/fastighetsagaransvar
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Mer långsiktigt jobbar Västtrafik med en förstudie inför upphandling av ett nytt 

stadstrafikavtal och har då med mycket av de inspelen de fick av rådens temamöte 

i början av sommaren. Västtrafik försöker tänkta till så att krav ställs i avtalet som 

ger goda förutsättningar- för förarna att göra sitt jobb. 

Synpunkter från rådet: 

Det borde finnas en tillgänglighetsanpassad hållplats utanför Lilla Krogen, så att 

de som har svårt att ta sig fram har en busshållplats närmare Södra Torget. 

Rådet finner det önskvärt att rådsrepresentanter finns med inför det nya 

stadstrafikavtalet. 

Rådet anser att kollektivtrafiken idag är till för de personer som snabbt ska 

arbetspendla, inte för de som inte har svårare att ta sig fram av olika orsaker. 

Kollektivtrafiken bör inte fungera på detta sätt, den ska vara till för alla. 

Det finns inga bussar som kör tidiga helgmorgnar till serviceorterna för de som 

arbetar där och inte heller för dem som ska in till centrala Borås tidigt på helgerna. 

Rådets synpunkter meddelas Sara Karlsson på Västtrafik samt Jan Petersson, som 

är kontaktperson i Borås Stad för kollektivtrafik.  

Jan Petersson tillfrågas om rådet kan få besök av Nobina och av 

busschaufförernas fackrepresentanter. 

I övrigt finns i Budget 2024 för Borås Stad att man ska se över helheten och 

fortsätter arbetet med kollektivtrafikfrågor. 

 

§ 18 Inkomna frågor från pensionärsföreningarna 

Covid- och influensavaccinationer 

Information från Vård- och äldreförvaltningen: 

 Vi vaccinerar för Covid, lunginflammation (Pneumokock) och 
säsongsinfluensa i år. 

 Vaccinationer pågår – vad det gäller Covidvaccinationer så är vi i det 
närmaste klara på Vobo  

 Influensa- och pneumokockvaccinationer pågår, oklart status eftersom 
vi inte följer ngn statistik över det.  

 Covid ökar i samhället – men inga åtgärder i våra verksamheter i 
dagsläget  

 Just nu var det bara en handfull smittade i covid spritt i organisationen 
men det är ju mycket olika virus i omlopp som säkert påverkar 
sjukfrånvaron hos personalen.  

 Vi uppdaterar de affischer med information som ska sättas upp på vobo 
och korttiden som uppmanar besökare att stanna hemma/avvakta med 
besök om man har symtom luftvägsinfektion (eller annan sjukdom) 

 Personalen uppmuntras att vaccinera sig, arbetsgivaren betalar 
vaccinationen 
 

Synpunkter från rådet: 
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Är det all personal som vaccineras - personal på Vård- och omsorgsboende, 

hemtjänstpersonal samt legitimerad personal? Frågan till Kristina Söderlund, 

verksamhetschef för Hälso- och sjukvård, VÄF. Svar: Det är personal som 

arbetar brukar-/patientnära som erbjuds vaccination, personal som arbetar 

inom hemtjänst, vård och omsorgsboende, korttid mm och alla professioner. 

Ingen annan personal inom VÄF blir erbjudan vaccination. 

 
 
Kollektivtrafik – Seniorkortet 
Frågan från pensionärsföreningarna ”En fråga att ta upp i kommunala nämnden 
kunde vara att pensionärerna får åka gratis alla tider. Så är det i många kommuner. 
Äldre personer undviker ju i möjligaste mån att resa under rusningstid så det 
skulle inte bli någon större kostnad för kommunen”. 
 
Svar från Jan Petersson, Samhällsbyggnadsförvaltningen: 
Seniorkortet gäller under lågtrafik (lågtrafik = vardagar 08.30-15.00 och 18.00- 

06.00 och dygnet runt på helger och helgdagar).   

Kollektivtrafiknämnden beslutade 7 december 2022 att Borås, Göteborg, 

Mölndal och Partille endast kan välja ett seniorerbjudande i lågtrafik. Det handlar 

inte om kostnader utan om att i högtrafik är det många andra som reser och då 

riskerar vissa linjer/bussar bli överfulla. Övriga kommuner i Västra Götaland har 

inte samma bekymmer. 

 

Synpunkter från rådet: 

Vad skulle kostnaden bli om seniorkortet skulle gälla dygnet runt alla dagar i 

veckan? Är det möjligt att göra detta val? Skulle man kunna ändra kl 15.00 till 

16.00 eller 17.00 istället för kl 18? 

Synpunkterna skickas till Jan Petersson. 

 

Kollektivtrafik – Färdbevis 

Information från Jan Petersson, Samhällsbyggnadsförvaltningen: 

Det är endast Borås Stad och Göteborgs Stad som erbjuder Färdbevis för 

färdtjänstberättigade, ingen annan kommun har kunnat göra det p.g.a. den 

nuvarande speciallösningen med pappersbiljetter. 

Nu med nya förslaget kommer fler kommuner att kunna erbjuda Färdbevis om 

de skulle önska. Dagens Färdbevis, en pappersbiljett, hämtas ut av den 

färdtjänstberättigade. Den nya lösningen som presenterats är ett viseringsbart 

Färdbevis (plastkort) som kan gälla i upp till två år. Det är Västtrafik som tagit 

fram en ny lösning för Färdbeviset utifrån att Västtrafik har ett uppdrag från 

Västra Götalandsregionen att arbeta med intäktssäkring. 

 

I samband med ny lösning kommer också Västtrafik stänga sin butik i Borås, som 

bl.a. hanterar utlämning av Färdbevis. Butiken stängs i månadsskiftet 

februari/mars 2024 och kan därmed inte längre hantera Färdbeviset. 

Färdtjänstberättigade kommer därför behöva beställa/ansöka om Färdbevis hos 

kommunen och beviljade Färdbevis skickas ut till de färdtjänstberättigades 

folkbokföringsadresser. De pappersbiljetter som hämtas ut innan den nya 
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lösningen implementeras kommer att gälla sin giltighetsperiod ut, inga 

pappersbiljetter kommer att behöva bytas ut i samband med övergången. 

 

Borås Stad behöver ta ställning till om man vill fortsätta med erbjudandet samt 

fatta sitt beslut innan årsskiftet eftersom det nya systemet kommer gälla från den 

1 mars 2024. Ärendet kommer på kommunstyrelsens sammanträde den 18 

december.  

 

Mer information kommer i början av nästa år. 

 

Inkomna svar på frågor från tidigare möten 

Svar på frågorna ”Äldreomsorgslyftet, nya pengar kommer för 2024 och tre år 

framåt. Hur kommer det att se ut för Borås del?” och ”Det har kommit till 

kännedom för ledamöterna i Centrala pensionärsrådet att en studieresa till 

demensbyn i Vellinge har genomförts. Hur har inbjudan gått till?” som skickats 

till det lokala rådet Vård- och äldrenämnden har inkommit via protokoll 2023-

11-14 för rådet VÄN. Länk:  

https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad

/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdf

c90d8da6.html 

 

§ 19 Val av ny vice ordförande för år 2024 

Birgitta Snygg väljs till ny vice ordförande för år 2024. 

§ 20 Uppföljning av Centrala pensionärsrådets arbete år 2024  

Uppföljningen sker via pappersform eller digitalt via mail till ledamöterna i 

rådet. Önskvärt om svar sker senast 20231231 till Maria Hallman. 

§ 21 Förslag på nytt tema inför mötet år 2024 

Under april månad ska ett temamöte planeras in som är gemensamt för de båda 

centrala råden, Centrala funktionshinderrådet och Centrala pensionärsrådet. 

Förslag på tema är hälsa och rörelse. Rådet har som förslag att föreläsare kan 

bjudas in och/eller studiebesök göras. Alla funderar till nästa möte, där 

diskussionen tas upp igen. 

§ 22 Äldreombudet informerar 

Alla ledamöter är inlagda som prenumeranter på webbsidan för Centrala 

pensionärsrådet. Önskar någon att inte stå kvar som prenumerant – hör av er till 

Maria så tas prenumerationen bort. Alla prenumeranter får en notis till sin e-post 

när ett nytt protokoll läggs in på webben. Alla ledamöter, både ordinarie och 

ersättare, får även ett utskick från administratören när protokollet är justerat av 

ordförande och vice ordförande. 

Observera att i mappen för protokollen på webbsidan läggs alla bilagor till i 

samma dokument som protokollet, dvs. det kan bli många sidor som skrivs ut. 

https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html
https://www.boras.se/kommunochpolitik/inflytandeochdialog/medborgarrad/pensionarsrad/lokaltpensionarsradvardochaldrenamnden.4.64d253ea15e47bdfc90d8da6.html
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Råden träffas 2-3 gånger per termin och under tiden kan viktig information 

komma som inte når råden i tid t.ex. under november har information om 

beställning av färdtjänst vid jul och nyår kommit. Om viktig information kommer 

skickar administratören denna till rådets ledamöter. Om någon vill avsluta denna 

sändlista - hör av er till Maria Hallman. 

Det är en broschyr på gång gällande Ofrivillig ensamhet. Det har sökts medel för 

tryckning av materialet och därefter ska den finnas på webben. Den tryckta 

versionen ska finnas på t.ex. vårdcentraler, apotek, bibliotek, mötesplatser, SÄS 

osv. Arbetsgruppen som tagit fram broschyren ska arbeta för att den ska finnas 

tillgänglig på många platser. Rådets ledamöter kommer även att få den tryckta 

versionen. 

Information lämnas om att det finns medel att söka på Socialstyrelsen för 

föreningar, stiftelser, trossamfund, församlingar m.fl. om arbete sker med att 

motverka ofrivillig ensamhet. Sista ansökningsdag är 14/12. Läs mer på länken: 

https://statsbidrag.socialstyrelsen.se/organisationer/motverka-ofrivillig-

ensamhet/ 

§ 23 Övriga frågor 

Ipadprojektet – hur har det gått? Frågan skickas till Fredrik Arvevik, 

seniorhälsokonsulent/IT, Vård- och äldreförvaltningen. Svar: Mycket uppskattat 

projekt och många sidoeffekter med många användare som fått bättre kontakt 

med släkt och vänner på annat sätt (sociala medier, mail osv). Man upplever att 

man blir mer självständig med att kunna söka information och sköta sina ärenden 

via internet och tjänster. 

Vi har fått tillbaka några surfplattor pga att man avlidit eller av andra anledningar 

vill avslutat.  Dessa går ut till nya användare som inte fått chansen efter att ha 

anmält sig och finns kvar som ”reserver”. 

Fortsättning vet vi inte än och inte hört om vård och äldrenämnden kommer ta 

något nytt beslut om. 

Alla anmälda och beviljade har snart fått sina surfplattor(mindre än 10 kvar). 

Annars upplever vi att vi fått fler som hittar till våra mötesplatser då vi har lämnat 

ut dem via mötesplatserna och att vi har lagt på en genväg på alla surfplattor till 

seniorkalendern samt att vi vid installationen pratat om vad vi har för olika 

aktiviteter på mötesplatserna och vilka stöd som finns teknik drop-in, 

välfärdsbibliotek, digitalt stöd i hemmet och biblioteken. 

 

Det har framkommit att Vård- och äldrenämndens lokala pensionärsråd har 

samma vice ordförande för år 2024 som för år 2023. I reglementet står det att en 

ny vice ordförande ska väljas årligen. Detta för att vi tillsammans ska få en 

delaktighet i rådens arbete. Centrala pensionärsrådet undrar om anledningen till 

att samma vice ordförande kvarstår. Det centrala rådets administratör kontaktar  

Vård- och äldrenämndens lokala pensionärsråds administratör för information.  
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§  24 Nästa möte 

1 februari 2024 klockan 10.00-12.00 (09.00-10.00 förmöte) i Kommunstyrelsens 

stora sessionssal plan 3.5 

Au-möte 11 januari 2024 kl 10.00-11.00 Träffpunkt Simonsland (administratör 

och vice ordförande) 

Övriga möten 2024: 10/4 temamöte, 29/5, 16/10, 4/12. 

 

Ordförande Ylva Lengberg önskar alla En God Jul och Ett Gott Nytt År samt 

ett stort TACK för det goda arbetet rådet har åstadkommit under 2023! 

 

 

 

 

 

 

Underskrift 

"[Ange part/motpart]" "[Ange part/motpart]" 
Underskrift Underskrift 

  

Namnförtydligande Namnförtydligande 

Ylva Lengberg Ninni Dyberg 

 


